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Gojković za RTS: Mere ostaju dok ne budemo sigurni da nećemo imati naglo povećanje broja obolelih 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković rekao je za RTS da moramo da probamo što je moguće 
više da smanjimo broj zaraženih da bismo jesen sačekali sa manjim problemima i sa odmornijim 
zdravstvenim kadrom. 

Epidemiološka situacija se polako stabilizuje, i prelazi iz nepovoljne u nestabilnu, ali se po broju pregleda 
i pacijenata vidi da dolazi do smanjenja.  

I baš zbog toga, kako je najvio gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević, Grad će produžiti sve aktuelne 
mere na još sedam dana, jer očigledno daju rezultate. 

Gostujući u Dnevniku RTS-a, pokrajinski sekretar za zdravstvo, profesor Zoran Gojković, rekao je da će 
sve obavezujuće mere i dalje ostati na snazi dok ne budemo sigurni da nećemo doći u situaciju da 
ponovo imamo naglo povećanje broja obolelih, jer bi to bilo izuzetno opasno. 

Kako kaže, rečeno je početkom jula da će biti potrebne dve do tri nedelje da se zaustavi trend povećanja 
broja obolelih. 

"Imamo blagi optimizam iz činjenice da iz nepovoljne epidemiološke situcije pokušavamo da uklizimo u 
nesigurnu, imamo manji priliv pacijenata u bolnice i malo lakši posao za zdravstveni sistem", rekao je 
Gojković. 

Potrebno je, kako ističe, da probamo što je moguće više da se smanjuje broj zaraženih da bi jesen 
sačekali sa mnogo odmornijim zdravstvenim kadrom. 

Veliki broj prekršajnih prijava  



 
 

Pored preventivnih mera, Gojković kaže da postoje propisane mere rada ugostiteljskih objekata. 

"Naše inspekcije su na terenu, sanitarna inspekcija Ministarstva zdravlja i Pokrajinskog sekretarijata, 
veliki je broj prekršajnih prijava podnesen, stotine izlazaka na teren", ukazao je Gojković. 

Sanitarna inspekcija kontroliše nošenje maski, distancu, dezobarijere. Ustanovljava se da pojedini objekti 
ne rade kao što bi trebalo pa se podnose prekršajne prijave i kazne – do 500.000 dinara se kreću kazne 
za privatne subjekte. 

"Potrebno je da imamo maksimalnu svest, da razumemo trenutak u kome se nalazimo, ali država mora 
da radi svoj posao", ističe pokrajinski sekretar za zdravstvo. 

Na teritoriji Vojvodine manje od 700 kovid pozitivnih 

Gojković je rekao da je od jutros manje od 700 pacijenata pozitivnih na koronavirus u Vojvodini i da je to 
broj sa kojim možemo biti zadovoljni, posle dužeg vremena. 

U Kliničkom centru Vojvodine je 244 osoba, što je manje nego juče, 16 na respiratoru, rekao je Gojković i 
dodao da je to dobar pokazatelj. 

"Sve ovo može u jednom trenutku da se promeni ako imamo situaciju da koronavirus uđe u objekte 
socijalne zaštite, gerontološke centre, pogotovo ako se ne pridržavamo mera, a to je jedini način za 
borbu protiv pandemije", podvlači Gojković. 

Testiranje važna karika 

Gojković ukazije da skoro nijedna država nije testirala 10 odsto svoje polulacije. Osim Instituta za javno 
zdravlje i KCV, svih šest zavoda za javno zdravlje rade testiranje. 

"Uspeli smo u ovih pet meseci da otvorimo nove laboratorije, sada se uključuju privatnici", kaže on. 

"Imali smo veliki broj ustanova u Vojvodini koje su to radile, bio je jedan deo građana nezadovoljan 
prvenstveno putnika koji su hteli da se testiraju na lični zahtev, pokušaćemo sa privatnim laboratorijama 
da to unapredimo u narednom periodu", rekao je Gojković. 

Priprema za jesen 

Kako kaže, država ima dovoljno i opreme i sredstava opredeljenih za dijagnostiku i lečenje kovid 
pacijenata. 

"Dolazi školska godina i jesen kada se više ubrzava aktivnost ljudi", kaže on. 

Mere će biti ključ svega, ali je važno, ističe, s obzirom na to da vakcine nemamo, da aktivno sarađujemo 
sa međunarodnim činiocima koji imaju mogućnost da plasiraju vakcinu i bićemo među prvim zemljama u 
redu da primenimo vakcinu. 



 
 

"Apel svima da o tome pričamo i na stručnoj osnovi objasnimo građanima o čemu se radi, jer neki 
vakcinaciju pokušavaju da zloupotrebe, naučna dostignuća su pokazala gde se zdravstvo nalazi sada", 
kaže Gojković. 

Vraćanje u nekovid režim 

Govoreći o tome koliko su trpeli pacijenti koji nisu pozitivni na koronavirus, Gojković kaže da niko ne 
može da kaže da nisu trpeli. U pitanju su hronične bolesti i pacijenti čiji je imunitet smanjen. 

"Mi smo od starta proklamovali da hitne intervencije i stanja koja ne smeju da trpe – moraju se 
sprovoditi, ne mogu da se čekaju", ukazao je Gojković. 

Izneo je podatak da je skoro 2.000 pacijenata non-kovid koji se leče u vojvođanskim bolnicama. 

"KCV radi urgentni program, ali se nadam da će smanjenjem broja kovid pacijenata, ući u kvalitetniji 
način i pružanja usluga non-kovid pacijentima", zaključio je Gojković. 

 

 

Imunolozi poručuju da ne treba da se plašimo – imunitet na koronu verovatno duži od tri meseca 

Malo je vesti od početka pandemije koje su nas toliko zabrinule, kao ona da imunitet na koronavirus 
traje samo tri meseca. To je nama laicima značilo da je kolektivni imunitet nemoguć i da bi buduća 
vakcina koju primimo štitila samo kratak period i da pandemija nikada neće proći. A onda se pojavila 
priča o T- ćelijama. 



 
 

Imunolog dr Ljiljana Sofronić Milosavljević sa INEP-a objašnjava da ljudi ne treba da se plaše gubitka 
antitela jer je kod imunskog sistema memorija jaka. 

Gostujući u Beogradskoj hronici, navela je da postoje razne vrste imunskih ćelija, mnoge od njih su, kaže, 
zadužene za memorisanje. Neke od njih su i T-ćelije. 

Kad se javi novi kontakt imunskog sistema sa virusom, T-ćelije i limfociti brže i snažnije produkuju 
antitela i odgovaraju. 

Ukazala je da se još uvek ne može sa sigurnošću reći koliko će ljudi koji su pobedili koronu biti zaštićeni, 
ali dodaje da imunološka teorija kaže da bi trebalo da budu zaštićeni i duže od tri meseca.  

"Većina naše populacije ima kompetentan imunski sistem da se suoči sa ovim opasnim napadačem, ali 
nažalost ima i onih kod kojih dolaze do pada broja T-limfocita, to su izuzetno teški bolesnici, studija je 
pokazala", napominje Ljiljana Sofronić Milosavljević. 

Kada je reč o kolektivnom imunitetu, navodi da to znači da je jako visok procenat ljudi prokužen. 

Taj nivo, ističe, nismo dostigli iako raste broj pacijenata koji su razvili antitela na koronavirus. 

Objašnjava i zašto se dogodilo da pojedini mladi ljudi, jakog imuniteta, imaju vrlo tešku kliničku sliku. 

"Radi se o poremećaju imunskog odgovora zbog verovatno velike infekcije visokom dozom virusa. Ako 
postoji slabost imunskog odgovora, počinje prekomerna produkcija antitela i i zapaljenskog odgovora, pa 
onda T-limfociti padaju. U pokušaju da zaustavi tu snažnu zapaljensku reakciju, dolazi do odgovora koji 
je krajnje nepoželjan za pacijenta", navodi Ljiljana Sofronić Milosavljević.  

Navela je da svi suplementi, na primer vitamin C, imaju važnu ulogu u našem organizmu i doprinose 
jačanju imuniteta. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vlada donela odluku o povećanju broja laboratorija za testiranje na koronavirus 

Vlada je na današnjoj sednici donela odluku da se odrede sve laboratorije koje su osposobljene za 
sprovođenje ispitivanja na koronavirus, odnosno da se veterinarski instituti uključe u laboratorijsko 
testiranje, saopšteno je iz Vlade. 

U saopštenju se navodi da je, zbog potrebe da se obezbedi zdravstveni sistem uoči jesenjeg perioda, 
kako bi se stanovništvo dodatno zaštitilo od zarazne bolesti kovid-19, Vlada  odlučila da se poveća broj 
laboratorija u kojima će biti omogućeno testiranje. 

"Radi se o laboratorijama zdravstvenih ustanova i o svim mikrobiološkim laboratorijama u javnoj svojini, 
koje obavljaju poslove u oblasti zdravlja životinja, bezbednosti hrane, kontrole kvaliteta i bezbednosti 
mleka i ispitivanja zabranjenih, nedozvoljenih, štetnih i nepoželjnih supstanci u hrani i hrani za životinje, 
zdravlja bilja, semena i sadnog materijala i banke biljnih gena", ističe se u saopštenju. 

Poznati uslovi za zamenu ulaznica za kulturne manifestacije  

Dodaje se da su članovi Vlade usvojili i Uredbu o ponudi važenja kupljenih ulaznica za kulturno-
umetničke manifestacije koje su otkazane usled pandemije zarazne bolesti kovid 19, kojom se uređuju 
načini i uslovi pod kojima se može ponuditi odgovarajuća zamena, odnosno nadoknada za kupljenu 
neiskorišćenu ulaznicu.  

"Organizator kulturno-umetničke manifestacije može kupcu ulaznice koja nije iskorišćena da ponudi da 
je iskoristi tokom narednog održavanja manifestacije, za neku drugu manifestaciju u njegovoj 
organizaciji (najkasnije do 31. decembra 2021. godine) ili da mu ponudi povraćaj novca", navedeno je u 
saopštenju. 

Dodaje se da je ova odluka rezultat predloga koji su izneli predstavnici manifestacionog turizma na 
nedavno održanom sastanku sa predsednicom Vlade Republike Srbije Anom Brnabić.  



 
 

 

 

Lončar sa zdravstvenim radnicima kovid bolnica iz Vojvodine 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar i pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković sastali su se danas sa 
medicinskim i nemedicinskim osobljem koji od početka epidemije rade u crvenoj zoni, odnosno kovid 
centrima. 

Pre današnjeg, na inicijativu ministra Lončara, još pre nekoliko nedelja pokrenuta je inicijativa da se 
ministar sastane sa osobljem kovid centara u razliitim delovima Srbije, kako bi im na taj način izrazio 
zahvalnost, ali i čuo njihove ideje i sugestije za dalju borbu sa epidemijom. 

- Sa lekarima, sestrama, spremačicama, servirkama, sa svima njima smo se sastali i, nažalost, ne možemo 
sada da im stisnemo ruku, ali možemo da im kažemo veliko hvala i da ih izuzetno poštujemo. Želimo da 
čujemo njih šta misle o ovome što je do sada urađeno i šta misle da bi trebalo uraditi dalje, mislimo da je 
to najboilji put za jesen da se spremimo za sve ono što nas očekuje - rekao je Lončar. 

Zdravstevnim radnicima koji su došli na današnji neformalni sastanak u jednom restoranu na Ribarcu, za 
koji je procenjeno da je epidemiološki najbezbedniji, zahvalio je i pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran 
Gojković. 

- Ovo je mali broj ljudi, koliko smo mogli da okupimo u skladu sa epidemiološkom situacijom. Želimo da 
čujemo od njih da li imaju bilo kakav predlog, sugestiju, bilo šta što bi mogla država da im pomogne i 
ministrasrtvo zdravlja. Naš cilj je da maksimalno vodimo brigu o njihovom zdravlju i radu - rekao je 
sekretar Gojkovoić. 

Ministar Lončar, odgovarajući na novinarsko pitanje kada onkološki pacijenti mogu očekivati da ponovo 
budu pozvani radi operacije, naglasio je da "ni u jednom momentu hitni slučajevi, hitne operacije 
maligne bolesti nisu odlagane". 



 
 

- Dovoljno smo ostavili kapaciteta za sve maligne bolesnike i za sve hitne slučajeve. U međuvremenu 
smo skinuli listu čekanja za lečenje maligniteta dojke u Beogradu - rekao je Lončar. 

Upitan kada će privatne laboratorije dobiti dozvolu za testiranje, Lončar je podsetio da je preko 27 
laboratorija prošle nedelje dobilo dozvolu da rade serološka testiranja. 

Kaže da postoji određen broj laboratorija koje su podnele zahtev za PCR testiranje, za koja su, naglašava, 
uslovi izuzetno kompleksni, a koje te laboratorije moraju da ispune, da bi dobile dozvolu da rade PCR 
testiranje. 

Naveo je da će cene testiranja labroatorije same da određuju, jer ministarstvo ne može uticati na 
privatnika koja će cena da bude, jer nisu njihovi osnivači. 

 

 

"SADA JE PRELOMNI TRENUTAK" Dr Tiodorović: Virus još tu, ali postoji tendencija BLAGOG PADA 

Epidemiolog Branislav Tiodorović izjavio je da postoji tendencija blagog pada kada je reč o epidemiji 
korona virusa, ali da će taj virus još dugo biti prisutan zbog čega, poručuje, moramo naučiti da živimo sa 
njim, pridržavajući se propisanih mera. 

Tiodorović je, posle sednice kriznog štaba u Nišu, rekao da se može reći da su građani ozbiljnije i 
disciplinovanije prihvatili propisane mere nego što je to bio slučaj u prethodnom periodu. 

- Nalazimo se u situaciji da je sada prelomni trentak kada ćemo, kao građani, kao ljudi koji se svesno 
bore protiv jedne teške bolesti, pokazati solidarnost, spremnost, disciplinu i odgovornost i budemo li 
tako nastavili, mislim da ćemo se naći na dobrom putu da oboljenje svedemo na sporadičnu pojavu. To 
nam je cilj - istakao je Tiodorović. 



 
 

Naveo je da će virus još dugo biti prisutan i poručio da moramo naučiti da, pridržavajući se propisanih 
mera, živimo sa njim i funkcionišemo na polju ekonomije, kulture, sporta, škola... svega onoga što čini 
život. 

Istakao je da ćemo, ukoliko to uspemo, biti na dobrom putu da budemo sigurniji i spremniji za sve 
situacije koje su pred nama, te dodao da je štab danas potvrdio potrebu da se te mere moraju sprovoditi 
do kraja. 

Tiodorović je rekao da su gradjani navikli da epidemija, kao što je to slučaj kod gripa, traje dva, tri 
meseca i da je posle toga mirnije, ali da je ovde reč o mnogo većem problemu, virusu koji je daleko 
izdržljiviji. 

- Izdržljiviji je zato što pronalazi osetljive ljudske organizme i jedino na taj način može da preživi i zato je 
važno da mu onemogućimo da pronadje osetljiv sledeći organizam u kome će se održati - dodao je 
Tiodorović. 

Ponovio je da treba omogućiti gradjanima da uživaju u životu, da zemlja normalno ekonomski 
funkcioniše, da funkcionišu kulturne i sportske manifestacije...,ali uz strogu primenu propisanih mera. 

 

 

Lekarska komora podnela predlog za imenovanje ulica po Džodiću i Markoviću 

Lekarska komora Srbije podnela je predlog Skupštini grada da ulicama u Beogradu budu dodeljena 
imena po cenjenim lekarima koji su svoj život posvetili lečenju pacijenata i obrazovanju mladih kolega, 
profesorima Radanu Džodiću i Draganu Markoviću, saopšteno je iz te komore. 

Džodić je bio svetski priznat onkološki hirurg, a Marković istaknuti vaskularni hirurg, i jedni su od lekara 
koji su umrli od koronavirusa. 



 
 

Redovni profesor Medicinskog fakulteta i dugogodišnji direktor Instituta za onkologiju i radiologiju 
Džodić preminuo je 21. juna u 68. godini života . 

Marković je preminuo je 16. aprila u 63. godini života, bio je profesor na Medicinskom fakultetu na 
katedri hirurgije, a radio je kao načelnik ambulantno-polikliničkog odeljenja sa kabinetom za 
ultrasonografsku dijagnostiku u Kliničkom centru Srbije. 

 

 

Patronaža otvara vrata podsticajnog roditeljstva 

Roditelji često kažu da je dan kada su postali mama ili tata najznačajniji dan u njihovom životu, koji 
doživljavaju kao momenat ličnog ostvarenja, ali i preuzimanja velike odgovornosti. 

Trenutak tranzicije u roditeljstvo ne donosi nužno sve potrebne veštine za roditeljstvo po meri deteta, 
pogotovo na najranijem uzrastu. Tada su porodici najpotrebniji saveti o tome kako najbolje da odgovore 
na potrebe deteta. 

Prema rečima Kristine Nedeljković, načelnice službe patronaže u Domu zdravlja „Novi Sad“, patronažna 
sestra opravdano ima titulu najdražeg gosta porodice po rođenju deteta, jer ulaskom u dom porodice 
ona postaje prvi i važan prijatelj koji pruža podršku. 

Ona se tokom svake svoje posete upoznaje sa radostima i strahovanjima roditelja i pomaže im da steknu 
sigurnost kroz dnevne rutine – stimulaciju razvoja deteta, dojenje i ishranu, igru i učenje od prvog dana 
života deteta. 



 
 

„Saveti patronažne sestre pružaju sigurnost tokom poprilično napornog i zbunjujućeg perioda za 
roditelje zbog želje da ‘ne pogreše’ tokom brige o bebi“, Božana, mama jednomesečnog Pavla. 

„Osnovni zadatak patronažne sestre prilikom posete porodici tokom trudnoće je i da usmeri roditelje na 
jačanje njihovog saveza. 

Po izlasku iz porodilišta, podrška je usmerena koliko na majkutoliko i na oca. U cilju podsticanja aktivnog 
učestvovanja oca u podizanju deteta, patronažna sestra delegira zadatak kupanja novorođenčeta ocu i 
tako podiže očevo samopouzdanje“, dodaje Kristina Nedeljković. 

Olivera Vučković Popov, glavna sestra patronaže u Domu zdravlja Kikinda, pojašnjava da se u praksi 
pokazalo da otac najčešće zadrži kupanje deteta kao „nešto njegovo“, kao trenutak kada on, nakon 
radnog dana, ima priliku da priča i da se igra sa detetom. 

Podrška patronažnih sestara u uspostavljanju dojenja je od neprocenjivog značaja za porodicu, pogotovo 
u kontekstu COVID-19 krize. 

Prema rečima sestre Vučković Popov, zadatak patronažne sestre je da podrži trudnicu u razvijanju 
pozitivnog stava prema dojenju. Zato zdravstveni sistem tokom pandemije treba da šalje jedinstvenu 
poruku – da i COVID-19 pozitivna majka može da doji svoje dete ukoliko joj njeno opšte stanje to 
dozvoljava. 

Tokom pandemije podrška roditeljima je još značajnija nego u redovnom stanju, zato je uveden rad na 
daljinu sa porodicama. 

„Mislimo da je svaki vid savjetovanja efikasan. Danas svi imamo telefon tako da ni daljina ne predstavlja 
problem“, Jovana i Dragan, roditelji šestomesečne Katje. 

Dr Svetlana Mladenović Janković iz Gradskog zavoda za javno zdravlje Beograd kaže da je još jedan 
nezamenljiv vid podrške roditeljstvu savetovalište „Halo Beba“ koje svakog meseca, samo putem 
telefona, pruži više od 12.000 saveta. 

„Halo Beba“, servis koji roditelji nazivaju članom porodice, nastao je uz podršku UNICEF-a, i tokom 
godina se razvija zajedno sa generacijama dece kojima pruža podršku. 

U saradnji sa svim porodilištima u Beogradu, „Halo Beba“ obezbeđuje službama patronaže in-formacije o 
otpustima majki i novorođene dece kako bi patronažne sestre blagovremeno obavile posete 
porodicama. 

U cilju jačanja roditeljskih veština u obezbeđivanju pozitivnih razvojnih iskustava za dete i osnaživanja 
mreže podrške poro-dicama, posebno najugroženijim, UNICEF je, uz podršku LEGO Fondacije, započeo 
projekat „Podsticajno roditeljstvo kroz igru“. 

Patronažna služba igra važnu ulogu u usmeravanju roditelja na značaj igre sa detetom, jer je igra detetov 
najbolji saputnik na razvojnom putu. 
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